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ORG.0012.1.1.2025 

Protokół nr 9/25 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się 30 stycznia 2025 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Jerzy Jakubiec, Janusz Matlak, Magdalena 

Wrona, Roman Wrona, 

 Joanna Wieczerzak, podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej i Budownictwa 

Urzędu Gminy Buczkowice, 

 protokolant: Ewa Matera, starszy inspektor. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Działalność Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych.  
3. Sprawy bieżące. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Janusz Matlak otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 8.00 i stwierdził jego prawomocność.  

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było czterech członków Komisji. 

Ad 2. Działalność Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych.  

Pani Joanna Wieczerzak: 

 omówiła działalność PSZOK (zał. do protokołu),  

 podkreśliła, że dzięki rezygnacji z odbioru odpadów zielonych i gabarytów spod posesji 
mieszkańcy sami dowieźli na PSZOK znacznie więcej odpadów, co jest bardzo ważne 
dla rozliczenia tej inwestycji. 

Radny Janusz Matlak zapytał ile ton musi być zawiezione przez mieszkańców bezpośrednio na 
PSZOK. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że 850 ton rocznie przez 5 lat. 

Radna Magdalena Wrona zapytała jaki byłby koszt jednorazowej zbiórki gabarytów spod 
posesji. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że pytała ostatnio o koszt odbioru odzieży – cena kursu 
na rejonie to 2700 zł brutto – mamy 9 rejonów, więc wychodzi prawie 25 tys. zł, jednak 
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rozliczamy się od tony – i firma musi tak skalkulować cenę by na tym nie tracić, więc może się 
tak wydarzyć, że zapłacimy znacznie więcej niż 25 tys.  

Radna Magdalena Wrona zapytała czy firma nie może odebrać tej odzieży dodatkowo przy 
innej frakcji. 

Pani Joanna Wieczerzak odpowiedziała przecząco, wyjaśniając, że jeśli podmiot odbierający 
miesza odpady to podlega karze – więc firma się na to nie zdecyduje – jedyną opcją jest 
odrębne zamówienie (poprzedzone zmianą uchwał dotyczących odbioru odpadów).  

Radny Roman Wrona zauważył, że papier odbierany jest w jeden dzień – i wyraził 
przypuszczenie, że nie uda się go zabrać na jeden raz. 

Pani Wieczerzak powiedziała, że raczej nie – i że papier jest aktualnie odbierany zazwyczaj 
dwukomorowym samochodem – razem ze szkłem ponieważ są to podobne ilości – gdyby np. 
puścić tworzywa z odzieżą to wiadomo, że część na tworzywa zapełni się bardzo szybko, 
a część na odzież będzie pusta. 

Radna Magdalena Wrona powiedziała, że odzież można by odbierać z makulaturą. 

Pani Wieczerzak zapytała czy radni mają dużo sygnałów o potrzebie odbioru tej frakcji 
z nieruchomości, informując jednocześnie, że ani jej, ani koleżance, mieszkańcy nie 
przekazywali by była taka potrzeba (w przeciwieństwie do gabarytów).  

Radny Janusz Matlak zauważył, że nie wiemy ile ubrań trafia do odpadów zmieszanych. 

Pani Wieczerzak powiedziała, że: 

 tekstylia jako frakcja nie są poddawane recyklingowi w bielskiej instalacji ZGO 
(ponieważ są to różne, zmieszane rodzaje tkanin), lecz są przeznaczane na paliwo 
alternatywne i nie podnoszą poziomu recyklingu w gminie, 

 koszt zagospodarowania odpadów zmieszanych oraz odzieży i tekstyliów w ZGO był taki 
sam do końca zeszłego roku (od tego roku cena odpadów zmieszanych jest o ok. 100 zł 
za tonę wyższa niż odzieży,  

 wprowadzanie odbioru kolejnej frakcji spod nieruchomości jest ekonomicznie 
nieuzasadnione (i tak już dopłacamy z budżetu 500 tys. zł do gospodarki odpadami – 
takie działanie jeszcze by tę dopłatę podniosło). 

Radna Magdalena Wrona powiedziała, że miała sygnały od dwóch czy trzech kobiet, że 
chciałyby mieć odrębny worek na tkaniny, gdzie wrzucą np. sweterek – i będą mogły go 
wystawić. 

Radny Janusz Matlak wyraził opinię, że jeżdżenie po dwa sweterki nie ma sensu. 

Radna Magdalena Wrona potwierdziła, że to nie ma sensu – dlatego pytała o możliwość 
zabrania tego worka podczas zbierania innej frakcji. 

Pani Wieczerzak powiedziała, że makulatura jedzie ze szkłem, a tworzyw jest zbyt dużo, więc 
nie ma takiej możliwości. 

Radny Roman Wrona zauważył, że do niedawna jeździły firmy, które odbierały odzież i zabawki 
– gorszą odzież sprzedawali na czyściwa – skończyło się jeżdżenie od początku poprzedniego 
roku – i bardzo tych przejazdów brakuje. Pan Wrona przekazał, że dzwonił do firmy, do której 
namiary przekazał mu Radny Tlałka – obiecali mu, że będą jeździć, ale ciągle przesuwają 
termin. 
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Pani Wieczerzak poprosiła o przekazanie numeru i zadeklarowała, że również będzie dzwonić. 

Radna Magdalena Wrona powiedziała, że te panie chciały czegoś bardziej usystematyzowanego 
– jest zdziwiona, że nie da się tego zabrać z inną frakcją. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że ona też by chciała mieć taką frakcję, ale patrzy przede 
wszystkim na koszty – gdy przekalkulowała sobie jaką powinniśmy mieć w tym roku stawkę by 
pokryć przewidywane koszty odbioru odpadów (bez odbierania tekstyliów z nieruchomości) to 
w przypadku mieszkańców wyszło jej 42 zł od osoby, w firmach 34 zł za worek i pojemnik 120 l. 

Radny Jerzy Jakubiec zapytał czego najwięcej jest oddawane na PSZOK. 

Pani Joanna Wieczerzak przedstawiła ilości oddawanych odpadów (wg załącznika). 

Radny Roman Wrona zwrócił uwagę na wrzucanie przez mieszkańców odpadów zielonych do 
kosza z BIO  - i zapytał jak wygląda kwestia oddawanych odpadów tego typu (czy ilość wzrasta) 
– czasami ludzie oddają w kuble tylko mały woreczek z resztkami. 

Pani Joanna Wieczerzak zadeklarowała sprawdzenie tych ilości i przekazanie informacji.  

Radny Jerzy Jakubiec powiedział, że kiedyś nie odebrano mu odpadów BIO z powodu 
wrzuconej do nich pelargonii. 

Radny Janusz Matlak zwrócił uwagę na bardzo duży koszt zagospodarowania odpadów 
zielonych dowiezionych do PSZOK. 

Radna Magdalena Wrona zapytała czy ilość opon przyjętych w PSZOK w 2024 r. to tylko opony 
dowiezione przez mieszkańców czy również zebrane w ramach zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych. 

Pani Joanna Wieczerzak wyjaśniła, że tylko te przyjęte w PSZOK, ponieważ w zeszłym roku nie 
odbieraliśmy już gabarytów z nieruchomości. 

Radna Magdalena Wrona zapytała gdzie mamy wrzucać przeterminowane lekarstwa. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że w PSZOK, wyjaśniając, że jest to odpad niebezpieczny 
i w przypadku zagospodarowywania go w ZGO w Bielsku-Białej konieczne jest dostarczanie 
tych odpadów do instalacji na paletach w ostreczowanych pojemnikach w konkretnej ilości (3 
rzędy 20-30-litrowych wiaderek po 6 sztuk - gdzieś musielibyśmy to przechowywać) – innym 
rozwiązaniem jest podpisanie z SanitTrans umowy na odbiór i zagospodarowanie, jednak jest 
to bardzo drogie rozwiązanie (15 tys. zł za tonę za odbiór i zagospodarowanie, a aktualnie 
płacimy 5 tys. zł za tonę za zagospodarowanie). 

Radny Jerzy Jakubiec zapytał czy gmina nie może własnym transportem przewieźć ich na 
PSZOK. 

Pani Joanna Wieczerzak odpowiedziała przecząco. 

Radny Roman Wrona powiedział, że w Wilkowicach leki odbierane są w urzędzie gminy 
i przekazał, że niektórzy mieszkańcy wyrzucają przeterminowane leki do Żylicy. 

Radna Magdalena Wrona zaproponowała zbieranie tego odpadu w ośrodku zdrowia. 

Pani Joanna Wieczerzak zadeklarowała przedyskutowanie możliwości w zakresie odbioru leków 
z panią prawnik pod kątem potrzeby zmiany uchwał i ewentualnego odbioru ich w GOZ. 

Radny Janusz Matlak zapytał czy jest możliwość odrębnego zbierania na cmentarzach odpadów 
elektronicznych (jest coraz więcej zniczy tego rodzaju). 
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Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że segregacja tego typu odpadów na zewnątrz jest 
odradzana, ponieważ są to odpady niebezpieczne, które powinny być pod nadzorem. 

Radny Janusz Matlak zapytał czy mamy już zbilansowany 2024 rok. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że do jutra ma dostać sprawozdania z „Ekoładu” 
i „SanitTransu” – przedstawione dane są jeszcze orientacyjne. 

Radny Janusz Matlak poprosił o przekazanie radnym zestawienia ile czego przyjęto i ile nas 
kosztuje obsługa i zagospodarowanie odpadów. 

Pani Joanna Wieczerzak zadeklarowała przekazanie takiego zestawienia i dodała, że sama 
obsługa PSZOK to 628 tys. zł rocznie.  

Radny Janusz Matlak zapytał czy do naszego PSZOK mogą być dowiezione odpady spoza gminy. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że: 

 nie ma takiej możliwości – odpady można oddać tylko z kartą - chyba że ktoś przekaże 
swoją kartę komuś spoza gminy, mamy nadzieję, że ludzie jednak tak nie robią, 

 wydaliśmy mieszkańcom w PSZOK już 2080 kart (57% właścicieli nieruchomości), 

  kartę można powiązać z aplikacją EcoHarmonogram, wówczas na PSZOK można jeździć 
tylko z telefonem. 

Radny Roman Wrona zapytał czy są jakieś skargi mieszkańców dotyczące odbierania odpadów. 

Pani Joanna Wieczerzak przedstawiła zeszłoroczne problemy związane ze zmianą na 
stanowisku dyspozytora oraz przyznała, że zdarzają się sytuacje, że nie uda się odebrać 
w danym dniu wszystkich odpadów  - mieszkańcy wiedzą już, że trzeba je zostawić na następny 
dzień – gdy nadal nie zostaną odebrane, dzwonią do nas, a my interweniujemy w firmie.  

Radny Roman Wrona zapytał co z makulaturą gdy zostanie zalana. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że jest odbierana. 

Radna Magdalena Wrona zapytała ile kilogramów gabarytów odbieraliśmy na zbiórkach 
w poprzednich latach. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że nie zna wagi, ale za zagospodarowanie ich wydaliśmy 
ok. 200 tys. zł. 

Radna Magdalena Wrona zapytała czy gdybyśmy się zdecydowali, że jednak raz w roku robimy 
zbiórkę gabarytów to jaki byłby to koszt, biorąc pod uwagę, że część osób będzie dowozić je 
bezpośrednio na PSZOK (bo np. tekstylia to dodatkowy koszt 30 tys. zł?). 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała że tekstylia mogłyby kosztować więcej – firma musiałaby 
to skalkulować, natomiast gabaryty w poprzednich latach też mieszkańcy dowozili na PSZOK, 
więc trzeba by było liczyć się z kwotą nie mniejszą niż te 200 tys. zł. 

Radna Magdalena Wrona wyliczyła, że podniosłoby to koszty o 20 zł rocznie na osobę. 

Radny Janusz Matlak powiedział, że miesięcznie wychodziłoby 2 zł na osobę – jeśli powiemy 
mieszkańcom, że podnosimy o 2 zł przez gabaryty to może się okazać, że będzie ich tyle, że 
koszt będzie znacznie wyższy. 

Pani Joanna Wieczerzak poprosiła by mieć na uwadze, że opłata bez tych dodatkowych zbiórek 
już powinna wynosić 42 zł. 
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Radna Magdalena Wrona zauważyła, że zniknęły gabaryty, a opłata idzie cały czas do góry. 

Radny Janusz Matlak powiedział, że cały czas drożeją usługi i składowanie odpadów. 

Radny Jerzy Jakubiec podkreślił, że ciągle wzrasta płaca minimalna i koszt mediów. 

Pani Joanna Wieczerzak powiedziała, że główną przyczyną ciągłego wzrostu cen są koszty 
pracownicze. 

Ad 4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Ustalono termin następnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej na 10 marca o godz. 8.00. 

Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 9.00. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokół podpisano w dniu …………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Jerzy Jakubiec  …………………………………….. 

 

Radna Magdalena Wrona: …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona   …………………………………….. 

 

 

Wójt Gminy, Pan Jerzy Kanik …………………………………….. 

 

Protokołowała: Ewa Matera  

 

Do protokołu załączono również zestawienie ilości odpadów odebranych z nieruchomości 

i przyjętych w PSZOK w 2024 r.  



PSZOK – najważniejsze informacje 

 

W 2024 r. odpady komunalne przyjmowane były od mieszkańców w: 

• PSZOK w Wilkowicach, przy ul. Wilkowskiej 51 - od 1 stycznia 2024 r. do 31 marca 2024 r. 

• PSZOK  w Rybarzowicach, przy ul. Ceglanej 10 - od 1 kwietnia 2024 r. do 31 grudnia 2024 r. 

  

Ilość odpadów przyjętych w PSZOK w 2024 r. 

o ponad 1000 ton (łącznie w obu punktach) 

Podane ilości są orientacyjne, zebrane na podstawie comiesięcznych zestawień przekazywanych przez 

podmioty prowadzące PSZOK. Szczegółowe dane będą przygotowane po otrzymaniu rocznych 

sprawozdań, wykonanych przez te podmioty w systemie BDO. 

Koszty związane z obsługą i zagospodarowaniem przyjętych w PSZOK odpadów komunalnych 

w 2024 r. 

• Koszt obsługi PSZOK, zgodnie z zawartą umową na wykonanie tej usługi z firmą Sanit-Trans   

  Sp. z o.o. z Międzyrzecza Górnego: 

         628 430,40 zł (12 m-cy x 52 369, 20 zł brutto) 

(Od 1 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2026 r. miesięczna kwota brutto za obsługę PSZOK wynosi 

55 512,00 zł, zgodnie z aktualną umową na wykonanie usługi) 

• Dodatkowe koszty, np. energia, ścieki, internet, doposażenie (kamery), system obsługi PSZOK 

        ok. 16 000,00 zł 

• Koszt przyjęcia w PSZOK tzw. odpadów zielonych i ich zagospodarowania w instalacji (cena 

jednostkowa za 1 tonę:  928,00 zł brutto, zagospodarowanie m.in. w instalacji w Tychach) 

        ok. 373 000,00 zł 

• Koszt zagospodarowania w ZGO S.A. w Bielsku-Białej pozostałych odpadów komunalnych 

przyjętych w PSZOK 

       ok. 908 000,000 zł 

 

Ilość wydanych kart w PSZOK na ul. Ceglanej 10 w Rybarzowicach wg stanu na dzień 

31 grudnia 2024 r. 

o 2080 sztuk 

Oznacza to, że prawie 57 % właścicieli nieruchomości posiada kartę użytkownika PSZOK  

 

 



Ilości odpadów przyjętych w PSZOK w 2024 r.  (wybrane frakcje) 

Rodzaj odpadu Masa odpadu podana w tonach 

Odpady zielone      392 

Odpady budowlane zmieszane 357 

Odpady wielkogabarytowe 134 

Zmieszane odpady betonu i gruzu 68 

Opony 36 

Papa 35 

 

Odbiór przeterminowanych leków  

Apteki nie mają obowiązku zbierać przeterminowanych leków od mieszkańców. Mogą zorganizować 

zbiórkę nieprofesjonalną, lecz wtedy muszą pokrywać koszty związane z ich odbiorem 

i zagospodarowaniem.  

Ustawienie pojemników przez gminę w aptekach wiążę się z podpisaniem umowy trójstronnej z apteką 

oraz podmiotem uprawnionym do odbioru leków, przy czym gmina musi dzierżawić powierzchnię, na 

której w aptece ustawiony będzie pojemnik na przeterminowane leki. 

W przypadku ustawienia pojemników na przeterminowane leki w budynkach będących własnością 

gminy można rozważyć dwa warianty odbioru tej frakcji odpadów: 

I wariant - odbiór leków przez podmiot uprawniony i zagospodarowanie ich w ZGO S.A.  

W tym wariancie na chwilę obecną nie jest znana cena odbioru i transportu przez uprawniony podmiot, 

przy czym cena jednostkowa zagospodarowania w ZGO to 5 616,00 zł brutto za 1 tonę leków (zgodnie 

z cennikiem będącym załącznikiem do porozumienia międzygminnego). 

ZGO ma bardzo konkretne wymagania co do przyjmowania leków – przyjmują jedynie palety, na 

których ustawiony jest ostreczowany zestaw 18 wiaderek o poj. 20l - 30l (po 8kg-10kg) w 3 rzędach 

lub 4-6 beczek o poj. do 60l. Palety są przewożone wózkiem widłowym i w takiej formie trafiają do 

magazynu odpadów niebezpiecznych, a później do spalarni. Instalacja nie przyjmuje pojedynczych 

pojemników, dlatego w przypadku zapełnienia pojemnika na leki o poj. np. 60l, podmiot odbierający 

nie będzie w stanie przekazać go bezpośrednio do ZGO, nie ma też możliwości, aby przewieźć go do 

PSZOK (obowiązek wystawiania kart przekazania odpadów komunalnych przed wykonaniem 

transportu, na ich podstawie odpady są przyjmowane w instalacji). 

 

II wariant – odbiór leków przez podmiot uprawniony i ich zagospodarowanie  

W tym wariancie podmiot uprawniony odbiera leki i przekazuje je do instalacji w celu 

zagospodarowania, przy czym wybór instalacji leży po stronie wykonawcy usługi. 

Orientacyjna kwota za wykonanie usługi odbioru i zagospodarowania 1 tony leków, podana przez 

uprawniony podmiot do ich odbioru, to ok. 15 000,00 zł netto (zakup pojemnika leży po stronie gminy). 

Na podstawie ilości leków przyjętych w PSZOK w 2024 r.: 172 kg (kwota zagospodarowania leków 

w 2024 r.: 965,95 zł) można przypuszczać, że wykonanie takiej usługi może zamknąć się w kwocie 

3000,00 - 4000,00 zł. 

 



Odbiór tekstyliów i odzieży 

Obowiązek wprowadzenia odrębnej frakcji - tekstyliów wynika z przepisów unijnych (Dyrektywa 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2018/851 z 30 maja 2018 r. zmieniająca dyrektywę 

2008/98/WE w sprawie odpadów). 

W polskim prawie dostosowano ten wymóg poprzez zmianę w ustawie o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach (nowelizacja z dnia 19 lipca 2019 r.) i wprowadzenie obowiązku przyjmowania 

tekstyliów i odzieży przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych od 1 stycznia 2025 r. 

W gminie Buczkowice możliwość przyjmowania odzieży i tekstyliów w PSZOK wprowadzono już w 

2019 r. - informacja o tym, gdzie oddawać tego typu odpady była w każdym harmonogramie odbioru 

komunalnych i w ulotkach (informowano, że do odpadów zmieszanych można wrzucać jedynie 

pojedyncze drobne elementy, jak np. skarpety). 

Nie odnotowano żadnych reakcji negatywnych i zastrzeżeń od mieszkańców w zakresie zakazu 

wrzucania odzieży do odpadów zmieszanych – informacja o nowej frakcji została umieszczona na 

stronie internetowej, wysłano powiadomienie w aplikacji oraz krótki tekst na odwrocie blankietów 

z opłatami na 2025 r.  

Odzież i tekstylia są przekazywane przez ZGO do produkcji paliwa alternatywnego – ten sposób 

zagospodarowania nie wpływa na zwiększenie poziomów recyklingu.  

Wyjaśnienie do propozycji odbioru odzieży i tekstyliów z nieruchomości: 

I wariant - odbiór przy okazji odbioru tworzyw 

Odbiór frakcji odzieży i tekstyliów przy okazji odbioru tworzyw jedną śmieciarką jest mieszaniem 

selektywnie zebranych odpadów różnych rodzajów i podlega karze w wysokości 10 000,00 zł - 

50 000,00 zł, zgodnie z przepisami ustawy o utrzymaniu czystości porządku w gminach.  

Odbiór tych dwóch frakcji dwukomorową śmieciarką jest nieekonomiczne, gdyż tego typu pojazd 

służy do odbioru odpadów oddawanych w porównywalnej ilości i nie ma zastosowania, gdy jednego 

odpadu jest dużo więcej niż drugiego (jest wykorzystywany obecnie w naszej gminie do odbioru 

papieru i szkła). 

II wariant – dodatkowy odbiór 

Dodatkowy odbiór tekstyliów i odzieży wiąże się z: 

• Koniecznością zawarcia dodatkowej umowy na odbiór odzieży, w tym na wyposażenie mieszkańców 

w odrębne worki.  Orientacyjna cena jednostkowa za roboczodzień jednej ekipy odbierającej 

i transportującej odzież i tekstylia to ok. 2700 zł brutto za jeden rejon (koszty paliwa, amortyzacja, 

koszty pracownicze). Trudno będzie jednak skalkulować cenę jednostkową za odbiór 1 tony tej frakcji, 

gdyż ilość odzieży i tekstyliów, które mogłyby być oddane przez mieszkańców z nieruchomości jest 

mocno nieprzewidywalna, przy czym wykonawca usługi kalkuluje cenę w taki sposób, aby nie być 

stratnym. Dlatego też wartość takiej usługi jest bardzo trudna do oszacowania, może wynieść 

ok. 20 000,00 zł, ale równie dobrze ponad 30 000,00 zł; 

• Koniecznością zagwarantowania w budżecie dodatkowej kwoty za wykonanie usługi; 

• Koniecznością zmiany dwóch uchwał: regulaminu utrzymania czystości porządku w gminach oraz 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 

które muszą zostać zaopiniowane przez sanepid (trzeba określić częstotliwość odbioru, rodzaj i kolor 

worka); 



• Koniecznością poinformowania mieszkańców o terminie dodatkowej zbiórki; 

• Prawdopodobieństwem podniesienia stawki opłaty (na chwilę obecną gmina już musi dopłacać do 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi). 

Cena zagospodarowania 1 tony odzieży i tekstyliów w ZGO: 540,00 zł brutto 

Ilość przyjętych w PSZOK tekstyliów w 2024 r.: 17,86 ton 

Do 21 grudnia 2024 r. cena zagospodarowania odzieży i odpadów zmieszanych była taka sama, od 

1 stycznia wynosi 680,40 zł brutto za tonę. 

 

Odbiór odpadów wielkogabarytowych 

Gmina Buczkowice przez pięć kolejnych lat musi osiągać odpowiednią ilość przyjmowanych 

w PSZOK w Rybarzowicach odpadów komunalnych (850 ton odpadów komunalnych rocznie), by 

wywiązać się z zapisów umowy na dofinansowanie budowy PSZOK. 

W 2024 r. udało się osiągnąć wymaganą ilość (ok.1000 ton), przy czym w łącznej masie przyjętych 

odpadów w PSZOK ilość zebranych gabarytów, opon i elektrośmieci wyniosła ok. 200 ton.  

Zorganizowanie dodatkowej zbiórki gabarytów wiązałoby się z podobnymi wymogami jak przy 

dodatkowym odbiorze odzieży (zabezpieczenie kwoty w budżecie, uchwała, umowa). 

Koszt zagospodarowania wszystkich odpadów w miesiącu czerwcu 2023 r., w którym organizowana 

była zbiórka odpadów wielkogabarytowych, opon i "elektroodpadów" wyniósł ponad 400 000,00 zł, 

kiedy dotychczasowe faktury za zagospodarowanie nie były większe niż 200 00,00 zł. 

 

System gospodarowania odpadami komunalnymi w 2024 r. - wydatki i wpływy 

Wydatki łącznie: ok. 5 149 019,85 zł 

Wpływy (bez odsetek i kosztów upomnień): 4 568 488,80 zł 

Deficyt: 580 531,05 zł (dopłata ok. 4,80 zł na mieszkańca, liczba mieszkańców objętych systemem 

wg stanu na 31 grudnia 2024 r.: 10 119 osób) 

Aby system zbilansował się w 2025 r. stawka opłaty od mieszkańca powinna wynosić ok. 42 zł, a 

stawka za pojemnik 120l do 34zł (pozostałe pojemniki proporcjonalnie więcej). 

 

Nowa umowa na odbiór i transport oraz obsługę PSZOK 

(obowiązuje od 1 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2026 r.) 

Wartość zamówienia: 5 626 260,00 zł brutto 

• Cena za 1 tonę odebranych odpadów komunalnych: 626,40 zł (poprzednio 540,00 zł) 

• Ryczałt miesięczny za obsługę PSZOK: 55 512,00 zł (poprzednio 52 369,20 zł) 

• Przyjmowanie odpadów „zielonych” w PSZOK i ich zagospodarowanie (cena za 1 tonę odpadów: 

939,60 zł (poprzednio: 928,80 zł)  



 

Wzrost cennika ZGO S.A. w Bielsku-Białej 

Od 1 stycznia 2025 r. obowiązuje nowy cennik zagospodarowania odpadów komunalnych w ZGO. 

Nowe ceny dotyczą: 

• odpadów zmieszanych: 680,40 zł brutto za 1 tonę (poprzednio: 540,00 zł) 

• tworzyw, metali i opakowań wielomateriałowych: 324,00 zł brutto za 1 tonę (poprzednio: 270,00 zł) 

Zmiana cennika spowoduje wzrost kosztów zagospodarowania odpadów komunalnych w 2025 r. 

przypuszczalnie o ok. 200 00,00 zł (na podstawie ilości w/w odpadów zebranych w 2024 r.). 

 

Joanna Wieczerzak, podinspektor 

 

 

 

 

 

 

 



Zestawienie ilości odpadów odebranych z nieruchomości i przyjętych w PSZOK w 2024 r. 

 

1. Zestawienie wybranych ilości odpadów komunalnych przyjętych w PSZOK (aktualizacja tabeli   

    dołączonej do protokołu z komisji rewizyjnej) 

 w PSZOK w Wilkowicach zebrano ok.190 ton odpadów komunalnych (w okresie 3 m-cy)  

 w PSZOK w Rybarzowicach zebrano ok. 990 ton odpadów komunalnych (w okresie 9 m-cy) 

 

 

2. Porównanie ilości odpadów wielkogabarytowych, opon i „elektroodpadów” 

Rodzaj odpadu Masa odpadów komunalnych podana w tonach 

2023 r. 2024 r. 

Odbiór z 

nieruchomości 

PSZOK Odbiór z 

nieruchomości 

PSZOK 

Opony 28,38 24,48 - 34,08 

Odpady wielkogabarytowe 145,02 56,38 - 141,84 

„Elektroodpady” 9,89 8,70 - 26,61 

 

Rodzaj odpadu 

Masa odpadu 

podana  

w tonach 

PSZOK  

w Wilkowicach  

PSZOK  

w Rybarzowicach 

Odpady zielone      404,64 72,60 332,04 

Odpady budowlane zmieszane 357,28 79,98 277,30 

Odpady wielkogabarytowe 141,84 19,52 122,32 

Zmieszane odpady betonu i 

gruzu 
68,18 - 68,18 

Opony 34,08 5,36 28,72 

Papa 35,08 1,96 33,12 

„Elektroodpady”       26,61 3,55 23,06 

Tworzywa sztuczne 22,62 3,80 18,82 

Odzież i tekstylia 17,86 - 17,86 

Materiały izolacyjne 15,54 4,20 11,34 

Gruz ceglany 11,14 - 11,14 

Papier 11,02 - 11,02 

Farby i tusze 10,04 0,38 10,02 

Szkło budowlane 9,16 - 9,16 

Odpady betonu i gruzu 6,92 - 6,92 

Odpady metali 4,20 - 4,20 

Szkło 4,00 - 4,00 

Opakowania metali 

(niebezpieczne)  
0,34 - 0,40 

Alkalia 1,58 - 1,58 

Oleje niebezpieczne   1,33 - 1,33 



3. Porównanie ilości bioodpadów kuchennych odbieranych z nieruchomości w 2023 r. i 2024 r.  

   w poszczególnych miesiącach 

 

Od stycznia do czerwca 2023 r. z nieruchomości odbierane były bioodpady kuchenne wraz z odpadami 

tzw. zielonymi, zgromadzonymi w jednym pojemniku, od lipca 2023 r. z nieruchomości odbierane są 

wyłącznie bioodpady kuchenne.  

4. Zestawienie ilości odpadów komunalnych odebranych z nieruchomości w 2024 r. i koszt ich  

    odbioru oraz zagospodarowania 

Odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości 

Rodzaj odpadu 
Masa odpadu 

podana w tonach 

Łączny roczny 

koszt odbioru 

Łączny roczny koszt 

zagospodarowania 

Odpady zmieszane 1429,64 772 005,60 772 005,60 

Odpady bio-kuchenne 198,20 107 028,00 85 622,40 

Tworzywa, metale i 

opakowania wielomateriałowe 
383,32 206 992,80 104 522,40 

Szkło 284,88 153 835,52 18 460,22 

Papier 131,14 70 815,60 9 914,184 

Popiół 399,94 215 967,60 34 656,77 

 

4. Zestawienie ilości odpadów komunalnych przyjętych w PSZOK w 2024 r. i koszt ich  

    zagospodarowania 

Przyjęcie odpadów w PSZOK 

Rodzaj odpadu 
PSZOK 

w Wilkowicach 

PSZOK 

w Rybarzowicach 

Łączna roczna 

kwota 

zagospodarowania 

Odpady „zielone”      72,60 332,04 375 829,63 

Odpady budowlane zmieszane 79,98 277,30 578 793,60 

Odpady wielkogabarytowe 19,52 122,32 229 780,80 

Opony 5,36 28,72 25 764,48 

Papa 1,96 33,12 18 943,20 

„Elektroodpady”       3,55 23,06 bezpłatnie 

Tworzywa sztuczne 3,80 18,82 4 471,63 

Papier - 11,02 833,112 

Materiały izolacyjne 4,20 11,34 25 174,80 

Szkło budowlane - 9,16 1 483,92 

Odzież i tekstylia - 17,86 10 608,84 

Zmieszane odpady betonu i gruzu - 68,18 40 554,00 

Opakowania metali (niebezpieczne) - 0,40 2 260,98 

Alkalia - 1,58 14 855,08 

Oleje niebezpieczne - 1,33 4 318,92 

Farby i tusze - 10,01 35 914,75 

 

  I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 

2023  13,28 8,38 15,06 50,86 93,56 84,78 11,18 17,12 16,16 13,38 10,52 6,82 

2024  9,62 16,60 12,04 17,96 11,94 15,74 22,52 20,58 29,48 21,16 11,42 9,14 


